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BR.0002.5.2013 

 
Protokół Nr XXXIV/2013 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 16 maja 2013 r. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 19.55. Z ustawowego składu Rady Gminy 
Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności stanowi 
załącznik nr 1; oraz Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, Przedstawiciel Parków Krajobrazowych 
Pani Danuta Śliwa, Kierownik oraz Zastępca Kierownika Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami, 
Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji. 
4. Uchwała w sprawie utworzenia Spółki Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy. 
8. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana Chrzciciela w 

Owińskach na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych w budynku zabytkowego kościoła. 

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kliny. 
10. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 249/XXX/2013 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 stycznia 

2013 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2013 r. 

11. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że wpłynął projekt uchwały Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego w sprawie utworzenia Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka z 
prośbą o uzgodnienie. Komisje zapoznały się z projektem uchwały, w związku z tym Przewodniczący 
zaproponował wprowadzić projekt do porządku obrad w pkt 4. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Zmieniony porządek obrad został przyjęty 
jednogłośnie. 
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Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji. 
4. Uchwała w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 

sprawie Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka. 
5. Uchwała w sprawie utworzenia Spółki Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
8. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy. 
9. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana Chrzciciela w 

Owińskach na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych w budynku zabytkowego kościoła. 

10. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kliny. 
11. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 249/XXX/2013 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 stycznia 

2013 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2013 r. 

12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji. 

Radna Wiesława Fedder prosiła, aby w pkt 16 protokołu – Wolne głosy i wnioski, zapisać 
odpowiedź Zastępcy Wójta Eugeniusza Chałupniczaka na pytanie radnej dot. sprawdzenia stanu 
chodników w miejscowości Koziegłowy. 
 Pracownik Biura Rady Izabela Lesiecka wyjaśniła, że radna zgłaszała uwagę, w związku z tym 
odsłuchano wypowiedź Zastępcy Wójta, który powiedział, że: „przekaże radnej Wiesławie Fedder, z 
tygodniowym wyprzedzeniem, termin spotkania w celu sprawdzenia stanu chodników w 
miejscowości Koziegłowy”. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXXIII sesji wraz z 
wprowadzoną zmianą. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Protokół został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.4. Uchwała w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w 
sprawie Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka. 
 Przedstawiciel Parków Krajobrazowych Pani Danuta Śliwa poinformowała, że wpłynął 
ponownie do uzgodnienia projekt uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie Parku 
Krajobrazowego Puszcza Zielonka. W ubiegłym roku dwie gminy nie uzgodniły projektu uchwały 
między innymi Gmina Czerwonak. Pani Danuta Śliwa przypomniała, że obawiano się wówczas 
problemów przy zmianie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w Dębogórze oraz 
w rejonie Kicina. Po analizie obszary te zostały wyłączone. Wszystkie uwagi zgłaszane przez Gminę 
Czerwonak zostały uwzględnione, w związku z tym nowy projekt uchwały zawiera zapisy, o które 
wnioskowała gmina. Następnie Pani Danuta Śliwa przedstawiła prezentację dot. zmiany granic parku. 
Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że w 
posiedzeniu komisji udział wzięli: Pani Danuta Śliwa, Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk oraz 
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Zastępca Kierownika Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Kinga Weron, którzy omówili 
projekt uchwały oraz odpowiadali na pytania radnych. Po zapoznaniu się z wyjaśnieniami komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że na komisji temat nie był omawiany. Przewodniczący zapytał, jakie obszary leśne 
zostały włączone, prosił o wskazanie. 
 Przedstawiciel Parków Krajobrazowych Pani Danuta Śliwa odpowiedziała, że są to 
następujące tereny: rejon Trzaskowa tzw. białe błota, rejon w Potaszach (łąki Leśnego Zakładu 
Doświadczalnego), grunty leśne leśnictwa Annowo – granica biegnie po granicy polno-leśnej. 
 Radny Leszek Lesiczka zapytał, czy na obszarach objętych zakazami będzie można 
przeznaczać tereny pod zabudowę. 
 Pani Danuta Śliwa odpowiedziała, że we wprowadzonych zakazach nie ma zakazu zabudowy.
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał, czy nowe zapisy dot. otuliny rejonu Kicina i 
Janikowa zmienią sytuację zakładów produkujących środki chemiczne. 
 Pani Danuta Śliwa wyjaśniła, że nie, gdyż zakazy można wprowadzić tylko na terenie parku, a 
otulina jest strefą wyznaczoną do zatrzymania zagrożeń na terenie otuliny, aby zagrożenia nie 
przechodziły na teren parku. Obroną dla otuliny jest plan ochrony. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zapytał o rejon Potasz, obszar leśny, który został wyłączony z zabudowy. 
 Pani Danuta Śliwa odpowiedziała, że są to tereny rolne, a nie leśne, które zostały 
przeznaczone pod zabudowę, nie zostały wyłączone. 
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak zapytała o przebieg granicy parku w miejscowości Kicin. 
 Przedstawiciel Parków Krajobrazowych odpowiedziała, że granica parku przebiega po Trakcie 
Poznańskim w kierunku północno-zachodnim i tam grunty znajdują się na terenie parku. Natomiast 
po stronie południowo-wschodniej tereny są położone na terenie otuliny. Grunty, o które pytała 
Sołtys, leżą na terenie otuliny. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 
1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała w sprawie utworzenia Spółki Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że w świetle obowiązujących przepisów oraz 
panującej sytuacji na rynku, Wójt uważa, że niecelowe jest prowadzenie zadania związanego z 
gospodarką wodociągową w dotychczasowej formie. Zwrócił się do radnych o podjęcie uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że na posiedzeniu 
komisji nie wypracowano jednolitego stanowiska, 2 radnych głosowało za projektem, 2 przeciw. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 4 radnych głosowało za projektem, 1 wstrzymał się. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że komisja nie wypracowała stanowiska. Ustalono, że podjęcie decyzji nastąpi w Klubach 
Radnych. Podczas dyskusji i po zapoznaniu się z prezentacją na posiedzeniu komisji pojawiły się 
wątpliwości dot. zasad funkcjonowania spółki, nie jest znany majątek sieci wodociągowej. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że na 
komisji pojawiło się wiele pytań i wątpliwości, ale ostatecznie komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
poinformowała, że komisja nie wypracowała stanowiska. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław Maćkowiak 
powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 3 radnych głosowało za projektem, 
2 przeciw. 
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 Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej Piotr 
Picyk powiedział, że klub jest przeciwny projektowi, gdyż od debaty na ten temat w miesiącu lutym 
radni nie uzyskali nowych informacji. Radny powiedział, że jest wiele wątpliwości, nieprawdziwe jest 
uzasadnienie projektu uchwały, nie przygotowano rzetelnej analizy. Zdaniem radnego utworzenie 
własnego przedsiębiorstwa nie zapewni gminie pełnej kontroli nad dostarczaniem wody dlatego, że 
znaczna część majątku należy do przedsiębiorstwa nad którym nie ma kontroli. Radny wskazał na 
zbyt wysokie koszty związane z utworzeniem spółki. Przypomniał o planowanych inwestycjach na 
terenie gminy, na które są również potrzebne środki. Nie rozumie pośpiechu w powołaniu spółki, 
przed gminą stoi wykup udziałów spółki „Transkom” dlatego proponuje poczekać na wykup i 
przekazać zadanie związane z wodą spółce „Transkom”. Przytoczył z protokołu Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Promocji i Usług wypowiedź Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka: „gdyby PW 
„Transkom” był w 100% spółką gminną nie byłoby sensu powołania nowej spółki”. 
Wiceprzewodniczący Rady nie ma pewności, czy nowo utworzona spółka będzie tak dobrze 
realizowała zadanie jak firma „Meliopoz”. 
 Radny, Przewodniczący Klubu Radnych „Lepsza Gmina” Wojciech Skrzekut powiedział, że klub 
pozytywnie zaopiniował projekt uchwały, jest za powołaniem spółki. 
 Wiceprzewodnicząca Rady, Przewodnicząca Klubu Radnych PiS Renata Walerych powiedziała, 
że klub nie jest przeciwny podjęciu uchwały o powołaniu spółki, ale jest przeciwny podjęciu uchwały 
dzisiaj w zaproponowanej formie. Wyjaśniła, że wiele wątpliwości zostało wyjaśnionych natomiast 
bardzo wiele pozostało bez odpowiedzi. Powiedziała, że była propozycja rozważenia wariantu 
powołania spółki, która miałaby więcej zadań niż zarządzanie wodą, jednak temat nie został 
przedyskutowany. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odniósł się do wypowiedzi radnych. Powiedział, że nie 
wycofuje się z tego, co powiedział na komisji, ale dodał, że przy obecnej formule funkcjonowania 
spółki „Transkom” jest to niemożliwe. Przypomniał, że temat powołania spółki powstał już w 2008 r. 
Zdaniem Zastępcy Wójta nadszedł czas, aby odważnie podjąć decyzję. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera podzieliła się z radnymi refleksją na 
temat powołania dawno temu spółki TBS, wówczas podobnie jak dzisiaj formułowano argumenty 
przeciw jej powołaniu. Spółka powstała i funkcjonuje bardzo dobrze. Radna jest za powołaniem 
spółki wodociągowej. Podkreśliła, że spółka nie będzie obciążała budżetu gminy. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała dlaczego w sytuacji rozważania 
powołania spółki, która zajmowałaby się kilkoma rzeczami równolegle, nie przygotowano symulacji 
związanej z takim wariantem działań. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że nie jest przygotowany merytorycznie do 
prowadzenia rozmów na w/w zagadnienia. 
 Zdaniem Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka należy łączyć zadania. Po wykupie przez 
gminę udziałów spółki „Transkom” od Skarbu Państwa należy poszerzyć jej zadania, a nie tworzyć 
kolejną spółkę, która będzie generowała koszty. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak zwróciła uwagę, ze odbyło 
się spotkanie z radnymi, na którym Pani Joanna Dolatkowska przedstawiła prezentację. Na spotkaniu 
radni otrzymali odpowiedź na wiele wątpliwości. Zdaniem radnej warto zaryzykować i spółkę 
powołać. 
 Radny Wojciech Skrzekut powiedział, że jest za podjęciem uchwały. Przekonał go do tego 
Burmistrz Murowanej Gośliny, który był gościem na posiedzeniu komisji. Poinformował wówczas, że 
docelowo myśli się o powołaniu spółki wodno-kanalizacyjnej, w skład której wchodziłyby gminy 
Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka”. 
 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław Maćkowiak 
zwrócił uwagę, że gdy gmina powoła spółkę, musi ona mieć zaplecze techniczne. Na spotkaniach 
radni otrzymali informacje, że nowa spółka będzie korzystała z usług firmy „Meliopoz” w tym 
zakresie. W związku z tym radny zapytał, czy prowadzono rozmowy z firmą. Ponadto zgłosił problem 
oświetlenia na ulicy Leśnej w Czerwonaku. Powiedział, że w weekendy kiedy jest awaria oświetlenia 
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energetyka każe dzwonić w poniedziałek do urzędu. W związku z tym przez trzy dni często nie działa 
oświetlenie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że nie ma bardziej efektywnej formy 
zarządzania mieniem komunalnym niż powołanie spółki. Zdaniem Przewodniczącego im dłużej 
będziemy zwlekać z wykupem tym koszty wykupu będą większe. Powtórzył argument już wcześniej 
przytaczany, że spółka nie będzie obciążała budżetu gminy. Zwrócił się do radnych z prośbą o 
uczestnictwo w spotkaniach organizowanych przez Wójta, ponieważ na tych spotkaniach można 
uzyskać konkretne odpowiedzi, a podczas ostatniego z nich wielu radnych nie było. Odpowiadając 
radnemu Przemysławowi Maćkowiakowi powiedział, że były prowadzone rozmowy ze spółką 
„Meliopoz” i o tym była mowa na spotkaniu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 12 głosami przy 
8 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 15 głosami przy 
2 przeciw i 4 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Skarbnik Radosława Wiśniewska. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 
1 przeciw i 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.8. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy Czerwonak w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska wyjaśniła, 
że podjęcie uchwały umożliwi opracowanie i uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w częściach. Prace nad planem trwają cały czas. W związku z wyrokiem 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany studium 
została wydana z naruszeniem prawa i nie może być wykonana nastąpiła konieczność dokonania 
analizy zgodności projektu planu ze starym studium. Z przeprowadzonej analizy wynika, że niewielka 
część projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Czerwonak i Koziegłowy 
jest niezgodna z zapisami uprzednio obowiązującego studium. Sprawa studium jest w NSA, a gmina 
czeka na rozstrzygnięcie. W związku z powyższym Kierownik zwróciła się do radnych o podjęcie 
uchwały, która wnosi o umożliwienie uchwalenia planu w częściach. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
powiedział, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Natomiast pojawiły się wątpliwości, 
czy niedoprecyzowanie obszarów jest prawidłowe merytorycznie. Na komisji wyjaśniono, że treść 
uchwały była konsultowana z urzędnikami Wojewody, którzy pozytywnie zaopiniowali przedłożony 
projekt uchwały. 
 Radny Marek Pietrzyński wyraził zadowolenie, że Wójt przedkłada Radzie do uchwalenia plan 
wsi Czerwonak i Koziegłowy w częściach. Radny od kilku lat wnioskował o uchwalenie tego planu z 
podziałem na obszary. Jednak radny uważa, że należy je określić, proponuje uchwalenie w częściach z 
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podziałem osobno na Czerwonak i Koziegłowy oraz na obszarze nie mniejszym niż granica 
administracyjna jednostki pomocniczej. Zdaniem radnego przyjęcie uchwały w tak ogólnej formie jest 
niedopuszczalne. W związku z tym zgłosił konieczność doprecyzowania części. 
 Kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Jolanta Dudek-Szymańska 
odpowiedziała, że tak naprawdę gmina nie chce podzielić planu na Czerwonak i Koziegłowy. Projekt 
uchwały został przygotowany na wypadek, kiedy okaże się, że nowe studium jest nieważne i wówczas 
nie będzie można uchwalić całego planu dlatego podzielony został na części, jest to 10 obszarów. 
Podkreśliła, że trwają prace nad całym planem i ma nadzieję, że uda się uchwalić plan w całości. 
 Zastępca Kierownika Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Gruntami Kinga Weron przedstawiła 
na mapie w/w obszary. Mapa z zaznaczonymi rejonami stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 
1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana Chrzciciela w 
Owińskach na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 
budowlanych w budynku zabytkowego kościoła. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że komisja 

również pozytywnie zaopiniowała projekt przedłożonej uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 

powiadomił, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radny Jacek Sommerfeld zwrócił się z pytaniem, czy zmiana proboszcza parafii nie wpłynie na 

prace konserwatorskie. 
Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że dotacja jest przeznaczona na renowację 

kościoła, a sam proces pozyskiwania dokumentacji został rozpoczęty w 2012 r. Zmiana proboszcza 
nie wpłynie na prace konserwatorskie. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kliny. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 

powiadomił, że komisja również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiadomiła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 249/XXX/2013 Rady Gminy Czerwonak z dnia 17 
stycznia 2013 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2013 r. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
Małgorzata Brzezińska-Karzek. 
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Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy zgłosiła wniosek formalny o zmianę tytułu uchwały na 
zapis prawidłowy tj. „zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Czerwonak na 2013 r.”. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
poinformowała, że członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały, ale nie wypracowali 
stanowiska w tej sprawie, ponieważ: 
- zmiana nie wprowadza rewolucji w Programie; 
- zmiany dotyczą spraw organizacyjnych, dzięki którym Komisja Alkoholowa będzie pracowała w 
bardziej racjonalny sposób; 
- są to zmiany formalne, które poprawią realizację Programu. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 
1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Nie zgłoszono żadnych pytań. Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.13. Wolne głosy i wnioski. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak przypomniał o Dniu Samorządowca i poprosił 
zainteresowanych o zgłaszanie udziału do Biura Rady. 
 Prezes Ligii Ochrony Przyrody Koła „ĆMA” Dawid Łowicki zapoznał radnych ze szkodliwą dla 
środowiska działalnością spółki Presseko z Bolechowa, która zajmuje się unieszkodliwianiem i 
wykorzystywaniem odpadów przemysłowych w tym niebezpiecznych. Poinformował, że wielokrotnie 
spółka bezpośrednio odprowadzała ścieki do rzeki Warty, które charakteryzowały się 
charakterystycznym, specyficznym zapachem. Pan Dawid Łowicki poinformował, że w dniu 10 maja 
2013 r. ponownie zauważono, że z kolektora ściekowego wypływa ciecz o nieprzyjemnym zapachu. 
Na miejsce zdarzenia wezwano Straż Pożarną, Jednostkę Ratownictwa Chemicznego Państwowej 
Straży Pożarnej z Krzesin oraz Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. Pobrano próbki ścieków 
z zakładu i z kolektora ściekowego, wyniki powinny być znane w przyszłym tygodniu. Liga Ochrony 
Przyrody Koło „ĆMA” prowadzi działania zmierzające do odebrania pozwolenia na prowadzenie 
instalacji do unieszkodliwiania odpadów niebezpiecznych przez Presseko. LOP „ĆMA” przedstawi 
propozycję Marszałkowi Województwa Wielkopolskiego, aby ścieki, które zostały poddane 
oczyszczeniu, zostały przekazywane do Centralnej Oczyszczalni Ścieków w Koziegłowach celem 
dokładniejszego ich oczyszczenia. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak podziękował LOP „ĆMA” za skuteczność działania i za 
zaangażowanie. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał czy Koło „ĆMA” włączyło się i wspiera protestujących 
mieszkańców w sprawie budowy magazynów firmy Bros. 
 Prezes LOP „ĆMA” Dawid Łowicki powiadomił, że Koło „ĆMA” zajęło negatywne stanowisko w 
sprawie budowy magazynów firmy Bros i włączyło się w działania. 
 Zdaniem radnego Andrzeja Moczulskiego sprawa spółki Presseko nie zostanie rozwiązana. 
 Prezes LOP „ĆMA” Dawid Łowicki wyjaśnił, że organizacja nie ma możliwości podejmowania 
działań za Marszałka Województwa. 
 Radny Leszek Lesiczka w imieniu Stowarzyszenia Na Rzecz Zrównoważonego Rozwoju Kicina i 
Okolic „LEN” i mieszkańców Kicina podziękował LOP „ĆMA” za włączenie się w działania przeciwko 
budowie magazynów przez firmę Bros. Radny poinformował o uchybieniach, które zaistniały podczas 
budowy. 
 Prezes LOP „ĆMA” Dawid Łowicki zaproponował, aby radni podjęli uchwałę powołującą 
eksperta w celu dokonania analizy, która byłaby pomocna w sprawie firmy Bros i spółki Presseko. 
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 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak podziękował Panu Dawidowi Łowickiemu za 
zapoznanie radnych ze sprawą spółki Presseko. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zapoznał radnych z tematem ochrony krajobrazu w m. Potasze. Poinformował, że temat ten został 
omówiony na posiedzeniu komisji z inicjatywy Przewodniczącego komisji. Przyczyniła się do tego 
informacja o sprzedaży gminnych nieruchomości m.in. działek budowlanych w Potaszach. 
Powierzchnia działek, które są przedmiotem przetargu, wynosi 900 m2. Przewodniczący komisji 
zapoznał radnych z krytycznym stanowiskiem, które zostało podjęte na posiedzeniu komisji. Komisja 
wnioskuje o niezwłoczne przystąpienie do prac nad aktualizacją mpzp Potasze-Letnisko, które zostały 
zaplanowane w harmonogramie w II półroczu 2012 r. Przewodniczący komisji poinformował, że 
wniosek został przyjęty przez komisję. 
 Radna Wiesława Fedder zadała następujące pytania: 
- dlaczego nie przystąpiliśmy do Stowarzyszenia Metropolia Poznań; 
- czy trwają prace nad realizacją parku na os. Leśnym w Koziegłowach; 
- poinformowała, że została zignorowana przez Zastępcę Wójta Eugeniusza Chałupniczaka w zakresie 
sprawdzenia stanu chodników w m. Koziegłowy. Rozmawiała z Kierownikiem Wydziału Zarządzania 
Drogami Alicją Wawrzyniak, która stwierdziła, że można się spotkać, ale nie ma środków na 
modernizację chodników; 
- nawiązała do wypowiedzi Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka, który powiedział, że wydano 600 
tys. na wykup majątku „Meliopozu”, aby ratować przedsiębiorstwo. Radna zadała pytanie czy jest 
gwarancja, że Gminna Spółka Wodociągowa nie będzie miała kłopotów finansowych. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odpowiedział na pytania radnej: 
- wg informacji, które posiada spółka „Meliopoz” ma problemy, które nie wynikają z obsługi wodnej i 
istnieje niebezpieczeństwo, że swoje inne problemy będzie finansować z taryfy wodnej. Biznesplan 
został zaprezentowany na spotkaniu z przewodniczącymi klubów i komisji; 
- warto wywołać na nowo dyskusję dot. przystąpienia do Stowarzyszenia Metropolia Poznań. 
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- podziękował za pomoc w organizacji wystawy poświęconej Prezydentowi RP Lechowi Kaczyńskiemu; 
- podziękował za wywieszenie flag w gminie podczas świąt patriotycznych; 
- poinformował, że 14 czerwca odbędzie się happening pt. „Stop wulgaryzmom”, który został 
zorganizowany przez radę rodziców, nauczycieli i uczniów Gimnazjum im. Jana Pawła II w 
Czerwonaku; 
- zapytał kiedy rozpocznie się przebudowa układu drogowego ul. Gdyńska/ul. Leśna w Czerwonaku; 
- zapytał o kwestię starego Komisariatu Policji w Czerwonaku; 
- poinformował, że przy ul. Piaskowej w Koziegłowach są braki w łańcuchach odgradzających chodnik 
od ulicy; 
- poinformował, że trzeba pomyśleć o likwidacji psich pakietów; 
- poruszył kwestię zabytkowego wozu strażackiego, który znajduje się przy budynku Straży Pożarnej 
w Czerwonaku; 
- pokazał zdjęcia przedstawiające wywiezioną ziemię za blokami przy ul. Piłsudskiego w 
Koziegłowach. Zdjęcia stanowią załącznik nr 13 do protokołu; 
- zapoznał radnych ze statystyką mandatów, które zostały nałożone dzięki fotoradarom. W okresie od 
1 marca do 13 maja wszczęto 121 spraw, z których połowa została zakończona. Mandaty nałożono 
łącznie na kwotę 20 tys. zł. 
 Radna Krystyna Niedośpiał poinformowała, że w związku ze zbliżającymi się wakacjami należy 
zwrócić szczególną uwagę na kwestię bezpieczeństwa w opuszczonym budynku po zakładzie 
wychowawczym w Owińskach, w którym chętnie bawią się dzieci. 
 Radny Wojciech Skrzekut podziękował za usunięcie Barszczu Sosnowskiego. Radny zaprosił 
na osiedlową majówkę, która odbędzie się w dniu 18 maja br. (sobota) od godz. 15.00. Zwrócił się z 
prośbą o zadbanie o boiska do koszykówki i siatkówki przy pl. Zielonym w Czerwonaku. 
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 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Usług Przemysław Maćkowiak 
zapytał kiedy rozpocznie się inwestycja w parku w Kicinie. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał jaki jest status pisma dot. funkcjonowania 
związku odpadowego, które zostało przekazane do Związku Międzygminnego „Gospodarka 
Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski poruszył temat lamp przy ul. 
Kolejowej w Owińskach. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
poinformował, że został ukarany mandatem za przekroczenie prędkości. Radny wyraził wątpliwości 
odnośnie zasadności postawienia znaku ograniczającego prędkość do 30 km/h. Poinformował, że ten 
temat poruszy na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak ponowiła swój wniosek o 
postawienie znaku „Stop” na skrzyżowaniu ul. Leśna/ul. Zdroje w kierunku od Dziewiczej Góry i o 
podniesienie dozwolonej prędkości z 30 km/h na 40 km/h. 
 Radny Leszek Lesiczka poprosił o zapewnienie bezpieczeństwa na przejściu między ul. 
Szkolną a ul. Poznańską. Poinformował, że boiska należące do CRKF „Akwen” są w złym stanie. 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Maciejewski zwrócił się z pytaniem czy władze 
gminy mogą wpłynąć na PKP, aby spółka zapewniła bezpieczeństwo na przejazdach kolejowych. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że za przejazdy kolejowe odpowiada 
Urząd Marszałkowski. 
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak poruszyła kwestię bezpieczeństwa na ul. Gwarnej w 
Kicinie. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera zapytała kto zapłacił za wynajem 
sali na potrzeby wystawy poświęconej Prezydentowi RP Lechowi Kaczyńskiemu na pływalni w 
Koziegłowach. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział na pytania radnych: 
- Czerwona Torebka do końca maja br. ma wykonać przebudowę skrzyżowania ul. Gdyńska/ul. Leśna; 
- łańcuchy przy ul. Piaskowej w Koziegłowach zostaną uzupełnione; 
- oświetlenie przy ul. Leśnej zostanie wyjaśnione; 
- spotkanie w sprawie stanu chodników w Koziegłowach jest nadal aktualne; 
- park w Koziegłowach – informacja zostanie przekazana w terminie późniejszym; 
- komisariat policji – Starosta zażądał doprecyzowania celu na jaki gmina chce przeznaczyć budynek; 
- wóz strażacki zostanie odnowiony; 
- budynek po zakładzie wychowawczym w Owińskach należy do Fundacji na Rzecz Ludzi 
Osamotnionych „Srebrne lata”, do którego zostanie wystosowane pismo przypominające o 
zachowaniu bezpieczeństwa; 
- boiska przy pl. Zielonym – sprawa zostanie rozpoznana; 
- park w Kicinie – sprawa zostanie rozpoznana; 
- ograniczenie prędkości na ul. Leśnej – prędkość została obniżona na wniosek mieszkańców. 
Zastępca Wójta poinformował, że na najbliższym posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa, Polityki 
Społecznej i Zdrowia zostanie dokonana analiza zasadności obecnego ograniczenia prędkości w 
poszczególnych miejscach w gminie; 
- przejście w Kicinie – od nowego roku szkolnego zostanie przygotowane tymczasowe przejście dla 
pieszych. Zastępca Wójta poinformował, że w 2013 r. ul. Nowe Osiedle w Kicinie otrzyma nową 
nakładkę asfaltową; 
- przejazdy kolejowe – wniosek Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia zostanie 
wysłany do Marszałka; 
- ul. Gwarna w Kicinie – zostało wszczęte postępowanie przetargowe na ul. Gwarną, ul. Kościelną i 
parking przy szkole. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał czy na ul. Nowe Osiedle w Kicinie przewidziane 
są dodatkowe elementy spowalniające ruch, głównie w okolicy stadionu. 
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Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, że planowana jest modernizacja 
części ul. Nowe Osiedle na odcinku od stadionu do ul. Zdroje. W rezultacie powstanie ciąg 
komunikacyjny łączący ul. Poznańską w Kicinie z ul. Gdyńską w Czerwonaku. Zastępca Wójta wyjaśnił, 
że na skrzyżowaniu ul. Leśnej z ul. Zdroje będzie postawiony znak „Stop”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że na 
komisji omawiano temat rekrutacji dzieci do przedszkoli. Radna przekazała informację, że do 
przedszkoli zgłoszono 897 dzieci. Łącznie przyjęto 478 dzieci, a ok. 270 dzieci nie przyjęto. Radna 
poinformowała, że mieszkańcy północnej części gminy wnioskują o budowę przedszkola. 

Radny Jacek Sommerfeld, odpowiadając na pytanie Przewodniczącej Komisji Budżetu i 
Finansów Marii Libery, poinformował, że organizatorem wystawy był Społeczny Komitet 
Organizacyjny, a za jej sfinansowanie odpowiadała Fundacja „Tożsamość i solidarność” oraz Fundacja 
im. Lecha Kaczyńskiego. Radny podzielił się ze swoimi spostrzeżeniami dot. fotoradarów i oznajmił, 
że znaki informujące o fotoradarach wpływają na zmniejszenie prędkości przez kierowców. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera ponowiła pytanie o to, kto 
sfinansował wynajem sali, w której odbyła się wystawa. 

Radny Jacek Sommerfeld poinformował, że dzięki uprzejmości Wójta i Dyrektora CRKF 
„Akwen” sala została udostępniona przez 4 dni po 2 godziny dziennie. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poprosiła, aby odpowiedź została 
udzielona wprost, że sala została udostępniona bezpłatnie. 

Radny Jacek Sommerfeld potwierdził, że sala została udostępniona bezpłatnie na potrzeby 
wystawy. 

Radny Marek Pietrzyński zapytał jak wygląda sytuacja z punktami pomiarowymi tła powietrza 
w Koziegłowach i czy otrzymaliśmy odpowiedź z ministerstwa czy możemy sami finansować pomiar. 
Radny poparł propozycję Zastępcy Wójta Tomasza Stellmaszyka dot. powołania komisji do spraw 
spalarni. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak: 
- wyjaśnił, że pismo z ministerstwa nie dało jednoznacznej odpowiedzi. W ocenie Przewodniczącego 
Rady należy wystąpić do Wójta z wnioskiem o sfinansowanie badań; 
- poinformował, że wysłano pismo do Prezydenta Miasta Poznania z propozycją spotkania w sprawie 
powołania komisji. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk: 
- park w Kicinie – poinformował, że na początku czerwca zostanie ogłoszony konkurs przez 
Stowarzyszenie „Światowid”; 
- wyjaśnił, że biznesplanem spółki jest każdy coroczny wniosek taryfowy; 
- poinformował, że pismo Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka niezwłocznie zostało przekazane 
do Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej”. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poinformował, że powołanie spółki wodociągowej wiąże 
się z obawami o wzrost kosztów. Dlatego też pojawiły się propozycje połączenia zadań, aby nie 
tworzyć nowej spółki i nie generować kosztów. Obawy dot. również kwestii serwisu. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk poinformował, że sieć wodociągowa zostanie jeszcze raz 
przeanalizowana i zostaną przeliczone koszty. 
 
Ad.14. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXXIV sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Monika Grzebielucha 
Izabela Lesiecka 


